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Je medicína opravdu nejtěžší obor?
K článku o studiu medicíny, který LN uveřejnila 29. 5., se na internetu rozpoutala bouřlivá diskuse. Za náročnost svého
studia se brali ekonomové i právníci. Kupodivu se neozval žádný student humanitních věd.

Že by své studium považovali za snadné?
Do dikuse se stále můžete zapojit na www.academica.cz.

Informix: Z článku to vypadá, jako bychom se my na ostatních školách flákali. 200stránková skripta na zkoušku jsou i
jinde standardem, navíc ty zkoušky na konci semestru nebývají 2 jako na medině, ale často mnohem víc. A to nehovořím
o tom, že například takovou matiku musí člověk před zkouškou i pořádně pochopit, což je časově mnohem náročnější
než pouhé šprtání.

Dock: No, dvě stě stran je malá zkouška. Anatomie je asi 1100 stran, fyziologie cca 500 - 600 stran, mikrobiologie
je celkem pohoda - 500 stran, histologie + embryologie 900 stran, patologie 1000 stran... Nechci nikterak zveličovat
množství, co se musíme naučit (dali jsme se na to dobrovolně), ale řeči typu "my na VŠE máme taky těžký život" jsou
fakt humorné (ano, mají 6 - 8 zkoušek do roka, my máme 5 - 6 ročně, taky ale 4 nebo 12 podle ročníku). Když se dozvím,
že ve zkouškovém období mají všechno hotové během 3 - 4 týdnů, přes rok chodí pařit a mají vedlejší job, tak jsou
pouze dvě varianty: a) jsem naprostý blbec, který se na velké zkoušky učí 3 - 8 týdnů, na malé (do 200 - 400 stran) 1 -
2 týdny, nebo b) ti ekonomové jsou naprosto geniální. Ale abych neurážel některé obory, každý je těžký, někde to chce
logiku, někde šprtat. U nás 30 - 50 % se musím naučit nazpaměť a zbytek musím pochopit.

Koncipientka: Sním, či bdím? Medici tady hekají, že 500stránková skripta už jsou div nenaučitelná a na tu svou slavnou
(údajně těžkou) anatomii se učí 1000 1500 stránek "průběžně celý rok"! Dovolte, abych se zasmála. Ve vyšších ročnících
právnických fakult je každá zásadnější zkouška aspoň na 2000 - 3000 stranách a někteří zkoušející vyžadují znalost
takových detailů, že by si student měl přečíst miniálně půlku judikatury nebo aspoň dalších 1000 stran komentáře k
zákonu. Major King: To si snad děláš srandu! Spolužák z gymplu dělá práva a už od půlky dubna je doma, protože má
vše splněno. A přitom na gymplu to hvězda rozhodně nebyla. Jinak docela pochybuju, že musíš umět nazpaměť odříkat
2000 stran jako medici (nejen) při anče.

Kubišta: "Když jsem byla v prváku, tak to bylo krušný. Ale když jsme potom přišli na praxi do nemocnice a pacienti mi
začali říkat paní doktorko, byl to pocit, pro který se ta předchozí dřina vyplatila," říká Žaneta. Takže slečna Žaneta se
dřela proto, aby jí pacienti říkali paní doktorko? Bohužel mám z mnoha lékařů ten pocit, že moc neumějí, ale lichotí jim
oslovení "paní doktorko/pane doktore". Neměla mít ona dívka spíše dobrý pocit, že něco ví a že dokáže té pacientce
pomoci?

Medik: Jo, tohle bohužel sedne. Člověk má dělat svou práci/povinnost a snažit se mít v tom něco, co ho zajímá a baví.
Lidi, co si něco dokazují, tady nemají co dělat, protože na jejich přístup doplatí jiní. Jinak anatomie je základ, na kterém
si člověk může rychle ověřit: 1. jestli na to má, 2. jestli mu to za to stojí.


